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دنيا  حيدري

بيخريداران!
فرابورس با بياني كوتاه، آب پاكي را روي دس��ت همه ريخت. تنها يك 
هفته زمان لازم بود تا مسئولان فرابورس به اين نتيجه برسند كه عرضه 
سهام س��رخابي هاي پايتخت موضوعيت ندارد، چراكه نه پرسپوليس 

خريداري دارد و نه استقلال!
اقدامات انجام ش��ده س��ال گذش��ته و عرض��ه اوليه و تبديل ش��دن 
پرسپوليس و استقلال به سهامي عام بس��ياري را اميدوار كرده و قرار 
بود در راس��تاي واگذاري دارايي ها و مولد سازي ، 51 درصد سهام اين 
دو باشگاه به صورت كنترلي و مديريتي عرضه شود، اما طولي نكشيد 
كه عرضه كنترلي 51 درصد سهام دو باش��گاه استقلال و پرسپوليس 
منتفي شد، چراكه با وجود اطلاعيه  سازمان فرابورس براي عرضه عمده 
سهام كنترلي شركت هاي فرهنگي ورزشي پرسپوليس و استقلال از 
26 آذرماه تا سوم دي ماه، هيچ تقاضايي براي بررسي صلاحيت فني و 
مديريتي اين دو باشگاه به س��ازمان خصوصي سازي ارائه نشد! اين در 
حالي است كه قرار بود 12 دي ماه سهام سرخابي هاي پايتخت عرضه 
شود، اما به زعم سازمان فرابورس، عرضه سهام هيچ معنا و مفعومي ندارد 

وقتي هيچ يك از اين دو باشگاه خريداري ندارند!
البته دور از انتظار هم نبود؛ تا همين چند سال قبل بدهي، تنها مشكل 
سرخابي ها بود، اما حالا با توجه به قوانين سختگيرانه، اين دو باشگاه با 
كوهي از مشكلات براي اخذ مجوز حرفه اي مواجه هستند و همين يك 
مورد )عدم دريافت مجوز حرفه اي( دليل خوبي است كه هيچ شركت و 

ارگاني براي خريد سهام اين دو باشگاه پا پيش نگذارد.
پيش تر  گفته مي ش��د كه بخش��يدن بدهي هاي ماليات��ي راهي براي 
تشويق خريداران است، اما امروز مشكلات مالي پرسپوليس و استقلال 
به مراتب فراتر از مسائل مالياتي است و هيچ برآورد درستي نمي توان از 
بدهي هاي هنگفت آنها داشت، بدهي هايي كه مي تواند هر خريداري را 
فراري دهد. بي ترديد هر خريداري به دنبال سرمايه گذاري و سودآوري 
است، اما كيست كه نداند پرسپوليس و استقلال نه تنها سودآور نيستند 
كه زيان ده هم هستند، به همين دليل هم هست كه طي سال هاي اخير 
بارها براي اخذ مجوز حرفه اي دچار مشكل شده اند. مشكلي كه بي شك 
هر سال دشوار تر مي شود. افزايش رقم بدهي ها از يك سو، منتفي شدن 
عرضه سهام دو باشگاه كه به معناي ادامه ماليكت مشترك آنهاست از 
سوي ديگر و نداشتن سرمايه هاي لازم چون زمين تمرين و ورزشگاه 
اختصاصي ، همه و همه سرخابي ها را از سودآوري و البته مهم تر از آن 
اخذ مجوز حرفه اي براي حضور در ليگ قهرمانان آس��يا و ديده شدن 
جهاني دور مي كند و با اين توصيف كدام سرمايه گذاري مي تواند خود 

را براي خريد سهام اين دو باشگاه قانع كند.
واگذاري سرخابي ها، پروسه اي اس��ت كه به اين زودي ها به سرانجام 
نمي رسد. هرچند كه حالا اهرم فشار از سوي نهادهاي بين المللي است 
و زور كنفدراسيون فوتبال آسيا و فيفا آقايان را به صرافت انداخته، اما 
اوضاع اين دو تيم چنان بغرنج اس��ت كه هيچ كس ميل و رغبتي براي 
خريد آنها ندارد، چراكه هر دو باشگاه چون آواز دهل هستند كه از دور 
خوشند و از نزديك به واسطه مديريت فاجعه بار مديران نالايق فوتبال 

ايران به ويرانه اي تبديل شده اند كه آباد كردن آن به معجزه مي ماند. 
پرسپوليس و استقلال همچنان يكي از پرطرفدارترين تيم هاي ايران 
هستند كه در هر شهري هواداران بسياري دارند، اما مديريت ناكارآمد 
طي سال ها چنان بلايي بر سر اين دو تيم محبوب آورده كه هيچ كس 
حاضر نيست مالك آن باشد و مش��كلات و بدهي هاي آنها چنان زياد 
است كه هر سرمايه گذاري با يك برانداز س��اده پشيمان می شود و با 
گفتن اينكه مال بد بيخ ريش صاحبش ، قيد هزينه كردن براي آنها را 
مي زند و چقدر تأسف بار است فوتبالي كه هنوز هم نمي توان منكر شد 
كه عشق بسياري از مردم است، اينگونه به واسطه ندانم كاري مديران 

نالايق و بي كفايت قرباني شده است.

 رسيدن به ليگ  قهرمانان براي ايراني ها سخت تر شد

چالشفیرپليمالي
كنفدراسيون فوتبال آسيا در ادامه اجراي قوانين سختگيرانه، اين بار در 
نظر دارد همه تيم ها را به رعايت فيرپلي مالي)بازي جوانمردانه مالي( 
ملزم كند. در چند س��ال گذشته ای اف س��ی براي جا نماندن فوتبال 
آسيا از دنيا تغييرات زيادي در مديريت اين رشته ايجاد كرده و سران 
اين كنفدراسيون برخلاف گذشته از نقض قوانين باشگاه ها و كشورها 

چشم پوشي نمي كنند.
درحالي كه تا قبل از اين مسائل مالي، سياسي و ارسال مدارك خلاف واقع 
حلال  مشكلات تيم ها بود، اما آس��يايي ها قدم در مسير حرفه اي شدن 
گذاش��ته اند و به كوچك ترين تخلفي واكنش نش��ان مي دهند. داشتن 
مجوز حرفه اي براي حضور در ليگ  قهرمانان از آن دست قوانيني است 
كه ای اف سی به طور كامل آن را به اجرا درآورده و باشگاه هايي كه موفق 
به دريافت اين مجوز نشوند جايي در اين ليگ نخواهند داشت. متأسفانه 
تيم هاي ايراني تجربه اين اتفاق تلخ را دارند و حتي امسال هم استقلال به 
همين خاطر حضور در ليگ  قهرمانان را از دست داد. حالا از كنفدراسيون 
خبر جديدي به بيرون درز كرده و گفته مي ش��ود فيرپلي مالي همانند 
اروپا اجرا خواهد شد. نشريه الرياضيه عربستان به نقل از منابع آگاه خود 
در ای اف سی اين خبر را اعلام كرده است. فيرپلي مالي، قانوني است كه 
يوفا آن را به اجرا درآورده و از اين طريق باشگاه ها ديگر نمي توانند فرار 
مالي و مالياتي داشته باشند. بر اين اساس تمامي باشگاه هاي آسيايي بايد 
دخل و خرج شان با هم سازگار باشد و اجازه ندارند بيشتر از درآمدشان 
خرج كنند. يوف��ا اين قانون را در س��ال 2009 تصويب ك��رد و از فصل 
2012 -2011 آن را ب��ه مرحله اجرا درآورد. در صورتي كه باش��گاه ها 
تراز مالي مناسب نداشته باش��ند و بيش از درآمد هزينه كرده باشند با 
محروميت هاي سنگيني از جمله حذف از ليگ  قهرمانان مواجه خواهند 
شد. اجراي اين قانون، كار تيم هاي كشورمان را سخت تر از قبل می كند. 
باشگاه هاي وطني فوتبال هيچ درآمدي ندارند، اما ميلياردها تومان براي 
هر فصل هزينه مي كنند. با در نظر گرفتن اين شرايط، آنها از هم اكنون 
بايد به فكر چاره باشند. در چند سال گذشته باشگاه هاي ايراني و به ويژه 
سرخابي ها با مشكلات زيادي براي گرفتن مجوز حرفه اي مواجه بودند. 
پرسپوليس و استقلال همچنان مالكيت مشترك دارند و شاكيان خارجي 
نيز براي گرفتن مطالباتشان تلاش مي كنند. علاوه  بر اين، بحث فروش 
سهام شان در فرابورس نيز لغو شده است. اگر كنفدراسيون اين قانون را 
به اجرا درآورد، معلوم نيست سرخابي ها ديگر در آسيا شركت كنند يا نه. 
هر دو باشگاه دولتي و تحت مديريت وزارت ورزش هستند و بنا به تأكيد 
مسئولان فدراسيون، بارها مدارك جعلي به كنفدراسيون ارسال شده و 
از اين طريق در ليگ  قهرمانان حضور داشته اند. منتها وضعيت عوض شده 
و ای اف سی ديگر مدارك جعلي را از ما قبول نمي كند، اينجاست كه كار 

سخت مي شود و احتمال حضور در آسيا را كمرنگ تر مي كند.

الهام حسيني همچنان براي كسب سهميه بازي هاي المپيك شانس 
دارد. بهترين ملي پوش وزنه ب��رداري زنان ايران در رنكينگ جهاني 
رتبه هفدهم را در اختيار دارد و در صورتي كه بتواند با ثبت ركوردهاي خوب به جمع 10 وزنه بردار 

دسته 81كيلوگرم برسد، س��هميه المپيك را به دست خواهد 
آورد. رقابت هاي قهرماني آسيا كه ماه آينده برگزار می شود 
يكي از شانس هايي است كه حس��يني مي تواند روي تخته 
برود. در اين بين مصدوميت همچنان س��د راه اين بانوي 
ملي پوش اس��ت. كوروش باقري، سرمربي تيم وزنه برداري 

زنان در گفت وگو با ايسنا تأكيد كرد الهام حسيني بايد 
شرايط حساس پيش رو را درك كند: »حسيني در 

كمرش تزريق انجام داده و بايد ببينيم در اين 
يك ماه باقيمانده مشكل كمرش حل مي شود 
يا نه و ب��ه چ��ه ركوردهايي مي رس��د. به نظر 
مي رسد كه نتواند در قهرماني آسيا ركوردهايي 

بالاتر از قبل بزند و بايد تير آخر را در جام جهاني 
تايلند بزن��د. به الهام حس��يني، ريحانه كريمي و 
فاطمه كش��اورز فرصت داده ايم، اما اين بس��تگي 
به درك خودشان از المپيك دارد كه مي خواهند 
به آن بروند يا نه. وظيفه ما اين اس��ت كه فضا را 
براي حضورشان مهيا كنيم. برخي  از آنها شايد 
اهميت المپيك را درك كرده  باشند، اما برخي 

در خواب خرگوشي خودشان هستند.«

خیزداورزنيبرايپستهايبینالمللي

دركاهمیتالمپیكبرايكسبسهمیه

محمدرضا داورزني براي گرفتن پست هاي بين المللي تلاش مي كند.        خبر
رئيس پيشين فدراس��يون واليبال در انتخابات آتي اين فدراسيون 
حضور نخواهد داشت، البته گفته مي ش��ود اجازه حضور در مجمع انتخاباتي به داورزني داده نشده 
اس��ت. مرد باتجربه واليبال در گفت وگو با فارس اظهار داشت: »در شرايط كنوني دغدغه  و برنامه ام 
 AVC حضور در انتخابات كنفدراسيون واليبال آسياست. طبق برنامه ريزي هاي انجام شده انتخابات
حدوداً مردادماه برگزار خواهد شد. تلاش مي كنم با كسب جايگاهي مناسب در آسيا همچنان بتوانم 
به واليبال ايران كمك كنم. اميدوارم شرايط براي آينده واليبال ايران بهتر شود. از سوي ديگر در مورد 
سالي كه گذشت هم بايد بگويم ما تنها در رده بزرگسالان به دليل حمايت از مربي داخلي كمي با افت 
روبه رو شديم، اما در ساير رده ها درخشان ظاهر شديم. پس بهتر است براي ارزيابي عملكرد فدراسيون 

واليبال تمام موارد را با هم مدنظر قرار داد.«

بازگشت بدون حكم!

سرانجام مراسم معارفه زهرا اينچه درگاهي به 
عنوان سرپرست فدراسيون ژيمناستيك برگزار 
شد، اما وزير ورزش هيچ حكمي براي سرپرست 
جديد صادر نكرده اس��ت! مراس��م معارفه در 
حالي روز گذشته انجام شد كه خبري از صدور 

حكم براي اينچه درگاهي نبود. بااين حال پس از 
دو سال و نيم رئيس سابق فدراسيون به عنوان 
سرپرس��ت پشت ميز رياس��ت نشست. اگرچه 
عابد حقدادي در حض��ور فرهاديان، مديركل 
امور مشترك فدراسيون ها مسئوليت را تحويل 

داد، ولي بدون ش��ك عدم رضايت هاش��مي و 
وزارت ورزش از اين تغييرات مي تواند ش��رايط 
را پيچيده ت��ر كند. با اينگونه رفتارها حواش��ي 
ژيمناستيك ايران به اين زودي ها تمام نخواهد 
ش��د. در روزهايي ك��ه ملي پوش��ان بايد براي 
كس��ب س��هميه تلاش كنند، سرپرست بدون 
حكم وزير كارش را شروع كرده و اين وضعيت 
قطعاً مشكل س��از خواهد شد. اس��فندماه سال 
گذش��ته انتخابات فدراس��يون ژيمناس��تيك 
برگزار شد و حقدادي بيش��ترين رأي را كسب 
كرد، اما ش��كايت اينجه درگاهي باعث ابطلال 
نتيجه مجمع از سوي ديوان عدالت اداري شد. 
از سوي ديگر فدراس��يون جهاني ژيمناستيك 
نيز نتيج��ه انتخاب��ات را نپذيرف��ت و كماكان 
اينچه درگاهي را رئيس مي دانس��ت. به همين 
 خاطر بود كه ژيمناس��ت هاي كشورمان براي 
اعزام به بازي هاي آسيايي هانگژو با چالش هاي 
بس��ياري دس��ت و پنجه نرم كردند. مذاكرات 

مس��ئولان با رئيس سابق مش��كلات را مرتفع 
كرد و لايسنس ملي پوشان در آخرين لحظات 
صادر شد. كسب مدال برنز در هانگژو، بار ديگر 
شايستگي هاي ژيمناستيك كشور را ثابت كرد. 
با اينكه انتظار مي رفت وزارت حمايت بيشتري 
از اين رش��ته كند، اما پافشاري بر مواضع قبلي 
و عدم صدور حكم ب��راي اينچه درگاهي كار را 
براي ژيمناست ها سخت تر كرد. در هر صورت 
چ��ه وزارت بخواه��د و چه نخواه��د انتخابات 
بايد دوباره تكرار ش��ود. شروع پروسه انتخابات 
و برگزاري هرچه سريع تر مجمع، اولين گامي 
اس��ت كه وزارت ورزش بايد براي ژيمناستيك 
بردارد. از طرفي اميدواريم مسئولان از اتفاقات 
گذشته درس گرفته باشند و اشتباهات قبلي را 
دوباره تكرار نكنند. دود بلاتكليفي مديريتي اين 
رشته مستقيماً به چشم ورزشكاران مي رود و در 
نهايت هم قبل از مس��ابقات همه از ملي پوشان 

انتظار مدال هاي خوشرنگ دارند!

 فدراسيون 

ك 
 ژيمناستي

به اينچه درگاهي  تحويل داده شد

شيوا  نوروزي
      بازتاب

      چهره

لي�گ ب�رتر ب��ا حاش�يه هايي كه اي�ن فصل 
در ن�وع خود بي س�ابقه ب�ود و حت�ي تاكنون 
مشاهده نش�ده بود به نيم فصل خود رسيد. با 
برنامه ريزي افتضاح سازمان ليگ و فدراسيون 
فوتبال هفت�ه پايان�ي نيم فصل در چه�ار روز 
برگ�زار مي ش�ود. برنامه ري�زي و تقوم�ي كه 
البت�ه ريش�ه آن در هفته ه�ا و ماه ه�اي قبل 
بوده ك�ه برخ�ي از تيم ها ب�دون دليل خاصي 
بازي نكردند ت�ا نكن�د عزيزكرده هاي ورزش 
اي�ران ذره اي فش�ار را تحمل كنند ي�ا اينكه 
نتيج�ه مطل�وب نظ�ر آقايان كس�ب نش�ود. 
در چنين ش��رايطي هفته پانزده��م رقابت هاي 
ليگ برتر از عصر ديروز آغاز ش��ده ت��ا اگر زمين 
و زمان ي��اري كنن��د و اتفاق خاص��ي رخ ندهد 
ش��امگاه چهارش��نبه 13 دي ماه با برگزاري دو 
دي��دار ذوب آهن ب��ا گل گهر و فولاد با نس��اجي 
به پايان برسد. از تاريخ ش��روع دور برگشت هم 
چيزي نپرسيد، چون كس��ي به درستي جوابي 
در اي��ن خصوص ن��دارد. ب��ه هر ح��ال فوتبال 
ايران اس��ت و نبايد هم با وج��ود مديراني كه در 
فدراسيون و س��ازمان ليگش حضور دارند از آن 
توقع برنامه ريزي و درست حركت كردن داشت. 
عصر ديروز و در آغاز بازي هاي اين هفته، تراكتور 

در تبريز ميزبان صنعت نفت آبادان بود. 
    

تراكتور كه بعد از باخت به استقلال در هفته دهم 
روند خوبي را آغاز كرده ب��ود و با خمس روي دور 
نتيجه گيري افتاده بود، دي��روز ميزبان تيمي بود 
كه طي هفته هاي گذشته بيشتر از رقبا از خودش 
ضربه خ��ورده ب��ود. در گي��ري در تمرين صنعت 
نفت از آن دست اتفاقاتي بود كه حتي در فوتبال 
پرحاشيه ايران هم كمتر شاهدش بوده ايم. ديروز 
تراكتور در س��رماي تبريز از اين تي��م بحران زده 
پذيرايی كرد. ديداري كه ط��ي آن مردان عبدالله 
ويس��ي تقريباً حرفي براي گفتن مقابل شاگردان 
خمس نداشتند و در نهايت هم با حساب 3 بر صفر 
بازي را واگذار كردند. با كسب اين نتيجه تراكتور 
با 28 امتياز و حض��ور در رده چهارم جدول به كار 
خود در نيم فصل پايان داد. صنعت نفت آبادان هم 
با كسب هشتمين باخت خود با 11 امتياز در رده 

چهاردهم جدول باقي ماند. 
    

استقلال را بايد برنده بي چون  و چراي حاشيه هاي 
اخي��ر ناميد. باش��گاهي ك��ه نزديك��ي و قرابت 
مديرعامل دوتابعيتي اش با فدراس��يون فوتبال 
باعث شد به راحتي از زير حكم عدم رعايت سقف 

قرارداد فرار كن��د و بعيد هم نيس��ت اگر خيلي 
راحت بابت جعل سند هايي هم كه فعلًا رو شده، 
حكم برائت بگيرد. باشگاهي كه فعلًا طلبكارانه در 
خارج از زمين به تمام رقبا مي تازد و در كنار زمين 
و داخل آن هم با هدايت كادر فني پرحاشيه اش 
براي همه خط و نش��ان مي كش��د ب��دون اينكه 

كوچك ترين نگراني بابت برخورد داشته باشد. 
ديروز اس��تقلال با پيكان روبه رو ش��د، ديداري 
كه معلوم بود سختي و مش��قتي براي استقلال 
نخواهد داش��ت. پيكان با رضا عنايتي يا مساوي 

مي كند يا مي بازد.
شب گذشته هم جز اين نبود؛ پيكان در نيمه اول 
بازي قابل قبولي از خود به نمايش گذاش��ت، اما 
كسي متوجه نشد چرا عنايتي تيم رو به جلوي خود 
در اين نيمه را در نيمه دوم در زمين خود محبوس 
كرد و به استقلال اين فرصت را داد تا صاحب توپ و 
ميدان شود. عقب نشيني تيم عنايتي را شايد بتوان 
به نوعي همان تعريف سيدمهدي رحمتي قبل از 
بازي استقلال و نساجي از نيمكت استقلال تعبير 
كرد. رحمتي، جواد نكونام و كادرش را س��رآمد 
فوتبال ايران خواند، چهار گل از آنها خورد و بعد 
هم استعفا داد! حالا شايد بايد منتظر استعفاي 
عنايتي از پي��كان بعد از باخت به اس��تقلال هم 

باشيم، درست مثل رحمتي!
استقلال با عقب كشيدن ناگهاني و بدون برنامه 
پيكان موفق ش��د بازي آخر نيم فصل خود را با 
حساب 2 بر يك برنده شود تا قبل از بازي فرداي 
سپاهان در قزوين و پرس��پوليس در رفسنجان 
به صدر جدول رده بندي برس��د و اميدوار باشد 
با توق��ف اين دو مدع��ي به قهرمان��ي نيم فصل 

دست پيدا كند. 
    

اما در ادام��ه بازي هاي اي��ن هفته؛ عص��ر امروز 
هوادار رده دوازدهمي جدول به مصاف اس��تقلال 
خوزس��تان انتهاي جدولي م��ي رود، ديداري كه 
مي تواند پايان كابوس نيم فص��ل اول اين دو تيم 
باشد تا شايد بتوانند براي نيم فصل دوم رقابت ها با 
برنامه اي بهتر و روحيه اي بالاتر قدري به وضعيت 
خود در ج��دول رده بن��دي سروس��امان دهند. 
آلومينيوم هم در اراك از ملوان پذيرايي مي كند. 
ملوان كه اين روزها با مهدي تارتار تبديل به همان 
تيم خوب سال هاي دور شده، مي خواهد با برتري 
در اراك با روحيه اي بالا آماده دور برگش��ت ليگ 
برتر ش��ود، هرچند كه تارتار خ��وب مي داند كار 
سختي مقابل آلومينيوم رده هشتمي دارد. تيمي 

كه در اراك راحت امتياز از دست نمي دهد.
اشرف رامين

شيوا  نوروزي

 عربستان غرامت 40 ميليون دلاری مي خواهد 

لغوسوپركاپسیاسي
لغو سوپركاپ تركيه جنجال هاي زيادي به پا كرده است. ديدار دو تيم 
فوتبال گالاتاسراي و فنرباغچه به جاي تركيه قرار بود در عربستان برگزار 

شود، اما مطرح شدن شعارهاي سياسي منجر به لغو اين ديدار شد. 
طبق توافقات صورت گرفته بين مس��ئولان فوتبال تركيه و عربستان، 
سوپركاپ تركيه بايد جمعه ش��ب در ورزشگاه الاول پارك شهر رياض 
برگزار مي ش��د، ولي درخواس��ت دو تيم براي پوش��يدن پيراهن هايي 
منقش به عكس آتاتورك بازي را به جنجال كش��اند. گفته مي شود هر 
دو تيم روي اين مس��ئله تأكيد داش��تند و حاضر به تغيير پيراهن هاي 
خود نشدند. از طرفي تماشاگران در ورزشگاه نيز بنرهايي با شعارهاي 
سياسي همراه داشتند و اين مسئله با مخالفت جدي ميزبان روبه رو شد. 
مسئولان برگزاري مسابقه تأكيد داشتند كه تيم ها نبايد از اين لباس ها 
استفاده كنند، همچنين بنرهاي سياسي نيز بايد جمع آوري شوند. اصرار 
عربستاني ها باعث ش��د دو تيم از حضور در زمين خودداري كنند. لغو 
سوپركاپ تركيه بيانيه مسئولان برگزاري اين رويداد )موسم الرياض( را 
به همراه داشت: »ما مشتاقانه منتظر بوديم كه اين مسابقه طبق قوانين 
و مقررات بين المللي فوتبال برگزار ش��ود و بدون آنكه شعاري خارج از 
حيطه ورزش در آن بر زبان بيايد، به سرانجام برسد و اين مسئله پيش از 
آغاز مسابقه به طرف ترك و فدراسيون فوتبال اين كشور اعلام شده بود 
تا اين رقابت بر اس��اس قوانين و مقررات بين المللي برگزار شود. به رغم 
توافق براي پخش سرود ملي جمهوري تركيه و نمايش پرچم تركيه در 
داخل ورزشگاه و سكوها، براي قدرداني از جايگاهي كه براي جمهوري 
تركيه متصوريم، مايه تأسف بود كه دو تيم بر آنچه قرار گذاشته شده بود، 

پايبند نبودند و اين مسئله منجر به برگزار نشدن مسابقه شد.« 
پس از آن هم فدراسيون تركيه اقدام به صدور بيانيه كرد: »سوپركاپ 
2023 تركي��ه قرار بود طبق  برنام��ه، روز جمعه 29 دس��امبر برگزار 
ش��ود، ولي بازي به تاريخي ديگر موكول ش��د. اي��ن  نتيجه تصميم 
مشتركي است كه بنا به مشكلات در سازماندهي بين دو باشگاه گرفته 
 شده است. به اين وس��يله از فدراس��يون فوتبال، نهادهاي ذي ربط و 
سازمان هاي كشور  ميزبان كه تا اينجا براي ميزباني سوپرجام تلاش 
كردند، سپاسگزاري مي كنيم.« گويا مسئولان سعودي بابت شرايط 
پيش آمده درخواست دريافت غرامت 40 ميليون دلاري از دو باشگاه 
تركيه اي را مطرح كرده اند. علاوه  بر اين اردوغان، رئيس جمهور تركيه 
نيز بابت لغو سوپركاپ به شدت عصباني و در اقدامي عجيب خواستار 
استعفاي رئيس فدراسيون فوتبال اين كشور شده است! اردوغان در 
شرايطي چنين درخواستي را مطرح كرده كه هرگونه دخالت دولت ها 
در كار فدراسيون هاي فوتبال از سوي فيفا ممنوع است و خطر تعليق 

را براي فدراسيون آن كشور به دنبال خواهد داشت.

زارع بهتري�ن آزادكار جهان ش�د. س�نگين وزن 
كشتي ايران كه بدون شكست در مسابقات، موفق 
به كسب سه طلا در سال 2023 شده است، توسط 
اتحاديه جهاني كش�تي به عنوان بهترين آزادكار 

جهان معرفي شد.

يم
سن

|    ت
د  

رون
ظه

ن 
سي

ح

مراس��م اختتاميه نخس��تين دوره آموزش��ي زبان تخصصي براي 
فوتبال نويس��ان روز گذش��ته با حضور ت��اج، رئيس فدراس��يون 
فوتبال ، برخي اعضاي هيئت رئيسه، اركان فدراسيون و همچنين 
پيشكسوتان اصحاب رسانه در هتل آكادمي برگزار شد. چندي پيش 
فدراس��يون فوتبال اقدام به برگزاري دوره آموزشي زبان تخصصي 
براي فوتبال  نويس��ان كرد. طرحي كه با استقبال خبرنگاران حوزه 
فوتبال مواجه و به صورت فش��رده طي يك ماه و حدود 18 ساعت 
برگزار شد. مدرسان اين دوره كه گفته مي شود در فروردين ماه سال 
آينده نيز ادامه خواهد داشت، حامد مؤمني و شهاب الدين سعادت يار 
بودند. روز گذشته در اختتاميه اين مراسم، گواهينامه حضور در اين 

دوره به شركت كنندگان و فوتبال نويسان ارائه شد.

اختتامیهدورهزبانتخصصيفوتبال

سرمربي پرافتخار تيم ملي واليبال نشسته مردان كه براي حضور 
در انتخابات فدراسيون جانبازان و توان يابان نامزد شده بود، از اين 
كار انصراف داد. رضايي در مورد دلايل كناره گيري اش به فارس 
گفت: »ابتدا به خاطر شرايط تيم ملي واليبال نشسته كه در آستانه 
مسابقات پارالمپيك است و دوم اينكه نمي خواستم تنشي ايجاد 
شود، انصراف دادم. حرف هاي زيادي وجود دارد كه بعد از انتخابات 
می زنم. فدراس��يون جانبازان و توان يابان يك فدراسيون ارزشي 

است و نبايد وارد حاشيه شود.«

رضاييانصرافداد

 ليگ برتر  
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